

Vaskuläre Verletzungen in Krisenregionen

Vascular damage in critical regions

85 Vaskuläre Verletzungen in der Kriegschirurgie

Vascular injuries in combat surgery
E.S. Debus

86 Lokal und systemisch wirkende Hämostyptika bei Kriegsverwundung. Möglichkeiten der nichtchirurgischen Blutstillung beweglicher Sanitätskräfte

Local and systemically acting hemostatic agents for combat casualties. Options for non-surgical hemorrhage control by Forward Resuscitative Teams
D. Hinck · S. Finkemeyer · M. Dittmer · M. Iversen · F. Gatzka · E. Debus

93 Kriegschirurgische Versorgung von Gefäßverletzungen der Extremitäten. Amerikanische Erfahrungen aus dem Irak und Afghanistan

Surgical combat treatment of vascular injuries to the extremities. American experiences from Iraq and Afghanistan
D. Hinck · F. Gatzka · E.S. Debus

100 Gefäßverletzungen an den Extremitäten im Gefechtsfeld. Tipps für Chirurgen im Kriegseinsatz

Extremity vascular injuries on the battlefield. Tips for surgeons deploying to war
B.W. Starnes · A.C. Beekley · J.A. Sebesta · C.A. Andersen · R.M. Rush Jr.

■ **Originalien** Original articles

111 Die Endarteriektomie der A. carotis interna in sonographiegesteuerter regionaler Anästhesie beim über 80-jährigen Patienten

Carotid endarterectomy and ultrasound-guided local anesthesia in octogenarians
W.I. Staiger · P. Hettrich · U. Gentz · B. Wagner · J. Gahlen

■ **Der interessante Fall** The interesting case

116 Stenose der A. femoralis communis infolge mehrjähriger intermittierender Kompression

Stenosis of the common femoral artery following intermittent compression for years
H. Schubert · P. Brugger · G. Arnold · K. Hertel

■ **Der technische Tipp** The technical tip/Review article

120 Technische Option einer retroperitoneal verlaufenden Y-Prothese für das Debranching der abdominalen Aorta

Technical options of retroperitoneal Y-prosthesis for debranching the abdominal aorta
M. Schmidt · M. Popp · A. Koshty

137 Das ABC der medizinischen Statistik. Klinische Studien lesen und verstehen

The ABC's of medical statistics. Reading and understanding clinical trials

J. Labenz · C.U. Kunz

148 CME-Fragebogen

Questionnaire

■ **Fragen aus der Praxis** Questions from clinical practice

127 Postoperatives Lymphödem nach femoropoplitealem Bypass

Postoperative lymphoedema after femoropopliteal bypass

S. Pourhassan · K. Kröger

■ **Das aktuelle phlebologische Thema** Current phlebological topic

130 Zusammenfassung der überarbeiteten Leitlinie zur Diagnostik und Therapie der Venenthrombose und der Lungenembolie

Summary of the revised guidelines for the diagnosis and treatment of venous thrombosis and pulmonary embolism

T. Noppeney

■ **Verschiedenes** Miscellaneous

152 Impressum Impressum

150 Termine Forthcoming meetings